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Vážení občané,  
 

v prvních letošních zprávách jsem se zmínil o tom, že jsme vypsali 
výběrové řízení na projekt „Dostavba budovy základní školy v 
Doudlebách nad Orlicí“. Slíbil jsem také, že vám oznámím, která vítězná 
firma a za kolik korun dostavbu zrealizuje.  

Dnes vám však musím sdělit, že výběrové řízení ještě nebylo 
ukončeno, neboť dodatečnými informacemi a dalšími procedurálními 
záležitostmi, kde musíme respektovat zákon o zadávání veřejných 
zakázek, se předpokládané zahájení stavby oddaluje. Doufám, že 
v dohledné době se tyto administrativní náležitosti podaří dořešit a 
připravovaná dostavba se začne realizovat. 

 
Prozatím tedy alespoň přikládám výkres náhledové perspektivy, 

abyste si mohli představit, jak bude celý komplex základní školy vypadat. 
 
 

 Druhou důležitou stavbu, která se zatím tvoří na počítači 
projektanta, je stavba splaškové 
kanalizace. Na zpracování 1. stupně 
projektové dokumentace jsme získali 
finanční podporu ve výši 300 000,- Kč 
z Královéhradeckého kraje - Smlouva 
č. ES 04297. 

Realizováno za finanční podpory Královéhradeckého kraje 
 



V průběhu loňského roku probíhala jednání s občany a 
institucemi ohledně trasování páteřní kanalizační sítě. A abychom to my 
a projektanti neměli moc jednoduché, s novým rokem vešla v platnost 
novela zákona o pozemních komunikacích č. 13/1997 Sb. V § 36 se mimo 
jiné uvádí, že technická infrastruktura, v našem případě kanalizace, se 
nesmí umísťovat do silnic I. II. a III. třídy. A tak se příprava projektové 
dokumentace pro územní řízení musí prozatím zastavit. 

Abych vám řekl pravdu, tak vůbec nevíme, co budeme dělat dál. 
Jsme pod tlakem správce toku Povodí Labe s.p., a také  bychom rádi 
využili možnosti čerpat dotace z Evropských fondů SFŽP, ale naše 
legislativa nám to znemožnila. 

V příštích zprávách vám snad budu moci sdělit příznivější 
informace. 
 

 
Doudlebští vodáci čistili řeku 
 

V sobotu 9. dubna se oddíl turistů a vodáků při TJ Velešov z.s. 
Doudleby nad Orlicí v deštivém ránu sešel již k tradičnímu úklidu řeky 
Divoké Orlice. Protože znám tuto skvělou partu, kterým záleží nejen na 
čisté vodě, ale i na pěkném okolí kolem řeky, nebylo mi zatěžko se s nimi 
zapojit do tolik potřebné práce. 

Od doudlebského ke kosteleckému splavu, na úseku dlouhém 4,5 
km, jsme z řeky vylovili a po obou březích vysbírali více než 200 kg 
odpadu. Domnívali jsme se, že po letech zkušeností nás již rozmanitost 
odpadků nezarazí. Přesto jsme byli opět smutně překvapeni, když jsme 
ve vodě a v přírodě kromě již klasických plastů a skleněných lahví, našli i 
koberce, železo a také duše od pneumatik.  

Přestože nám počasí nepřálo, velice si vážím přístupu všech, kteří 
se na této ne zrovna příjemné práci podíleli, a všem jim velmi děkuji. 

 
Přeji hezké jarní dny 
 

Jiří Kaplan, starosta městyse 
 

Občanské sdružení Diakonie Broumov ve spolupráci  
s Úřadem městyse v Doudlebách nad Orlicí  

VYHLAŠUJE 

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 

� Letního a zimního oblečení /dámské, pánské, dětské/ 
� Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek 
� Domácích potřeb - nádobí bílé i černé, skleničky  
� Peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek 
� Obuvi – veškerá nepoškozená 
� Hraček – nepoškozené a kompletní 

 
dne:           v pátek 22. dubna 2016 od 13,00 do 17,00 hodin 

  v sobotu 23. dubna 2016 od 9,00 do 11,00 hodin 
 

místo:   v garáži za úřadem městyse 
 

Věci  zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily transportem 
 

Děkujeme za Vaši pomoc. 

 
 
Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci nad Orlicí, 
místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor, farářka  - administrátorka   
Mgr Alena Naimanová, bytem Rychnov nad Kněžnou, Bezručova 16, tel. 
494 534 854 nebo 739 071 416 mail: naina@seznam.cz 
Bohoslužby obvykle každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin 
Bohoslužby v dubnu:  17. 4. (pobožnost) v 10 hodin. 
Bohoslužby v květnu: 1. 5. v 10 hodin 
Svatodušní bohoslužba:  15. 5. v 10 hodin 
Májové pobožnosti: čtvrtek 12. 5. a 26. 5. v 17,30 hodin (káže host)  
Bohoslužby v červnu:  5. 6. v 10 hodin a pobožnost 19. 6. v 10 hodin 
Vzpomínka na M. J. Husa bude v neděli 3. 7. v 10 hodin 
Bližší informace na vývěsce u sboru. 
 



Na základě zákona č. 185/2001 Sb. o odpadech ve znění pozdějších předpisů 
pořádá Městys Doudleby nad Orlicí ve spolupráci s firmou EKOPART s.r.o. 
Vamberk 
 

v sobotu 7. května 2016 
 

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU 
 

Máte možnost zbavit se těchto druhů odpadů: 
znečištěné sklo a keramika, plechovky od barev, olejové filtry, plastové nádoby 
od olejů a postřiků, obaly od sprejů, upotřebené (vyjeté) oleje, zaolejované 
hadry, staré barvy a ředidla, vyřazené chemikálie, staré léky, kosmetika, 
autobaterie, monočlánky, zářivky a výbojky, pneumatiky, duše, cyklistické 
pláště apod. 
- nefunkční kompletní ledničky a mrazničky 
- nefunkční kompletní elektrospotřebiče (televizory, rádia, vysavače, 
magnetofony, apod.) 
 

Odpady budou sbírány na těchto stanovištích: 
 

Poř.  místo zastávky sběrových vozidel         čas 
1. Pod školním statkem (ul. U Bažantnice)   8,30 -   8,40   hod. 
2. Stará hasičská zbrojnice (ul. R. armády)        8,45 -   8,55   hod. 
3. Autocentrum (ul. R. armády)       9,00 -   9,10   hod. 
4. Parkoviště       9,15 -   9,25   hod. 
5. Úřad městyse (ul. Švermova)       9,30 -   9,40   hod. 
6. U sběrného dvora (ul. Švermova)    9,45 -   9,55   hod. 
7. Příkazy (u hřiště)    10,00 - 10,10   hod. 
8. Sídliště (ul. Jiráskova)    10,15 - 10,25   hod.   
9. Vyhnánov (U Hotmarů)   10,30 - 10,40   hod.    
10. Mnichovství (u čp. 31)   10,45 - 10,55   hod.  
 

Žádáme občany, aby své odpady předem neodkládali na stanovištích,  
ale předali je přímo posádce svozového vozidla v určenou dobu. 
 

      Sběr slouží výhradně pro občany městyse a náklady jsou hrazeny                 
z  rozpočtu městyse. 
 

      Odvoz odpadů z podnikatelské činnosti je možno dohodnout předem na 
adrese: EKOPART s.r.o. Tyršova 305, Vamberk, tel: 494 541 522 a bude 
proveden za úplatu. 

Čekají nás vyšší kvóty, Češi je mohou zvládnout 

Podle nové legislativy by v roce 2016 měl každý z nás ročně 

odevzdat k recyklaci zhruba 7 kg starého elektra, což bylo ještě před pár 

lety nepředstavitelné množství. Nakonec to ale opravdu dokážeme. 

Podle původního požadavku evropské směrnice bylo určeno, že 
se musí v každé členské zemi ročně vysbírat nejméně čtyři kilogramy 
elektroodpadu na každého obyvatele. Na každého obyvatele České 
republiky včetně dětí nyní připadá kolem pěti kilogramů reálného sběru. 
V roce 2016 ale vstoupil v platnost již zmíněný nový způsob výpočtu 
těchto kvót, který tuto kvótu významně navýšil.  Doposud jsme však bez 
problémů požadavek evropské směrnice plnili, dokonce i s rezervou.  

Česká republika bude muset 
podle nových parametrů zajistit sběr a 
recyklaci takového množství 
vysloužilého elektra, jaké odpovídá 40 
procentům hmotnosti prodaných 
nových spotřebičů průměrně za tři roky 
zpětně. Ročně se u nás prodá zhruba 
175 000 tun elektrozařízení, každý z nás 

by tedy měl odevzdat k recyklaci minimálně zmíněných sedm kilo. 
Předběžné výsledky sběru v roce 2015, které jsou k dispozici, 

naznačují, že by se to mohlo podařit. Jen sběrnými místy vytvořenými 
kolektivním systémem ELEKTROWIN prošlo od ledna do října na 30 000 
tun starých spotřebičů, což odpovídá celoročnímu sběru v roce 2014. 
Věříme, že především díky podpoře široké veřejnosti, které není 
lhostejný osud naší planety, i novou vyšší kvótu letos opět s rezervou 
naplníme. 

 

 



Místní knihovna 
 
 

Jak jsme si užili 6. doudlebskou Noc s Andersenem        
Nechme promluvit ty, kterým tato noc patří: 
 
Patrik Štěpánek – V pátek 1. dubna se pořádala Noc s Andersenem 
s tématikou Karel IV., který má tenhle rok výročí. Hráli jsme hry, 
sportovali, četli si z knížek a užili jsme si to. Byl jsem tam už pošesté         
a vždy to je s jinou tématikou. Moc jsem si to tam užil. 
Robin Chudý - Na noci s Andersenem se mi líbilo, že jsme šli do tělocvičny 
a plnili disciplíny. 
Anička Suchomelová - Noc s Andersenem se mi líbila, protože jsem se 
dozvěděla nové věci o Karlu IV. a bavilo mě soutěžit. Byla jsem ráda, že 
jsem byla s dobrým družstvem. A moc mi chutnala snídaně, měli jsme 
výbornou buchtu.  
Veronika Marková - Mně se Noc s Andersenem líbila, protože jsme hráli 
hry. 
Nikolka Dostálková - Andersen se mi líbil, protože jsme tam mohli spát 
na zemi a taky proto, že jsme tam hráli hodně soutěží. 
Eliška Poláčková - Na Andersenovi se mi nejvíce líbily soutěže. A moc 
jsem se pobavila. Doufám, že se mi to bude líbit i příště. 
Barča Pospíšilová - Na Noci s Andersenem jsem byla poprvé, moc se mi 
to líbilo! Nejvíce se mi líbily pohádky, které nám tam vždy někdo dospělý 
přečetl. Líbila se mi pohádka O holčičce, která měla druhou hlavu, ale       
i všechny sporty v tělocvičně byly pěkné. 
Verča Pospíšilová - Noc s Andersenem se mi líbila, protože tam byly 
hezké knížky a hry. 
Káťa Štěpánková - Nejvíc se mi líbilo, jak jsme vyráběli sochy. A ještě se 
mi líbily ty hádanky. 
Martin Marek - Líbilo se mi to, ty otázky o Karlu IV. Líbilo se mi to, jak 
jsme stavěli Karlův most. 

Viktor Holanec - Převážně pro ty, kteří rádi čtou nebo hrají venku nějaký 
hry s kamarády. Jsou tam různé soutěže, každý rok něco jiného. Moc 
sem si to užil a doporučuji ostatním. 
Tomáš Šafařík - Byl to super zážitek a bylo zvoleno zajímavé téma pro 
celou noc. Moc se mi líbila. 
Lucka Petrláková - Nejvíc se mi líbily soutěže a jak jsme stavěli z krabic    
a jak jsme vyráběli sochy. 
Martinka Víšková - Mně se líbilo, jak jsme hráli hry a jak jsme kreslili 
sochu svobody. 

Lada Sedláčková - Na Noci s Andersenem se mi líbilo spaní a soutěže. 
Sára Sedláčková - Noc s Andersenem se mi moc líbila, protože jsem se 
tam dozvěděla něco o Karlu IV. Noc s Andersenem se mi zamlouvá           
v příštích letech. 
Kája Čižinská - Noc s Andersenem se mi moc líbila. Naše družstvo vyhrálo 
soutěž. Na Noci s Andersenem jsem se moc nevyspala, ale to bylo jediné, 
co mi na této noci vadilo. 
Míša Čižmařová - Noc s Andersenem se mi moc líbila, když tam byl Karel 
IV. dával nám nějaké otázky. Nejvíc se mi líbilo, když jsme byli                    
v tělocvičně a závodili. Pak jsme si postavili Karlův most a pak jsme ho 
rozbili. Noc byla nádherná. 
Ema Marešová - Byla to krásná noc. Líbilo se mi, když tam byl Karel IV. 
Hráli jsme i hry. Moc se mi to líbilo. 
Nela Klimtová - Noc s Andersenem se mi líbila, hlavně dobrá snídaně. Ale 
i to, že nám četli pohádky, nejvíc se mi líbila kniha od pana Macourka. 



Aneta Prachařová - Na Noci s Andersenem se mi líbilo, že jsme tam 
závodili a stavěli jsme Karlův most. A před spaním nám četli knížky. 
Lukáš Petr - Noc s Andersenem se mi moc líbila. Byli jsme rozděleni na 4 
týmy po 6 dětech. Týmy byly: Modří, Oranžoví, Červení a Zelení. Měli 
jsme hádat postavu. Byl to Karel IV. V tělocvičně jsme: šplhali, stříleli na 
branku, běhali a stavěli "Karlův most". Potom jsme šli na procházku. Po 
procházce jsme se šli navečeřet. Pak jsme si šli vybalit.  A pak spát s 
pohádkou na dobrou noc. Nejvíc se mi líbila pohádka "O holčičce s 
náhradní hlavou". 
 

Dana Petrová - Noc s Andersenem je báječná akce místní knihovny, 
kterou již léta pořádá paní knihovnice spolu se šikovnými maminkami. 
Děti dopředu nevědí, co je bude čekat. V tom je to kouzlo. Kdo má rád 
dobrodružství a překvapení, pro toho je tato akce jako dělaná. Nenechte 
si ujít další ročník 2017. 
 

 
 

POČTENÍČKO 
o domácích zvířatech 

čtvrtek 21.dubna 
13.00 - 14.00 

.        
Od 14.30 opět pokračujeme hodinovým čtením z knížky 

Harry Potter a kámen mudrců 
 

 
  

Zveme na další pořad Jiřího Černého, tentokrát  o Zuzaně Navarové   

 středa  4. května v 18.00 na zámku  (viz obálka) 
 

Zuzana Navarová (18. 6. 1959 - 7. 12. 2004) Zpěvačka, skladatelka          

a autorka textů osobité poetiky se proslavila v osmdesátých letech jako 

členka skupiny Nerez. Písním této folkové skupiny, kde s ní hráli Vít 

Sázavský a Zdeněk Vřešťál, dodával její hlas nezaměnitelnou atmosféru. 

Nebyla jen skvělou interpretkou žhavých rychlých písní. Stejně dobře 

dokázala vystihnout hořkost a smutek, neboť vedle latinskoamerické 

hudby jí byl blízký i šanson 

V roce 1982  dostal 

Nerez hlavní cenu na 

folkovém festivalu Porta a ve 

stejném roce Navarová 

vyhrála Vokalízu. 

Stejný úspěch se zopakoval 

o rok později. 
 

V devadesátých letech 

se vydala na sólovou dráhu 

s latinskoamerickými písněmi, které nazpívala na album Caribe. 

K iberoamerické kultuře měla blízko, neboť na Karlově univerzitě 

a posléze v Havaně studovala španělštinu. V roce 1995 začala 

spolupracovat s kolumbijským kytaristou Ivánem Gutiérrézem, s nimž 

natočila tři alba. Prvním bylo Tres, na druhém Skleněná vrba duo už 

doprovázela skupina Koa. Na albu Barvy všecky z roku 2001 rozšířila svůj 

záběr o world music. Deska byla oceněna cenou akademie populární 

hudby Anděl v kategorii folk. Posledním natočeným albem je podobně 

pojaté Jako Šántidéví. 
 

Navarová také skládala scénickou hudbu a snažila se pomáhat 

i dalším umělcům, zejména Radůze a rómské zpěvačce Věře Bílé, jejíž 

první dvě alba produkovala. 
 

Při vyhlašování Cen Akademie populární hudby za rok 2004 byla 

posmrtně uvedena do Síně slávy. 

 

 



  
Pan Jaromír Boháč věnoval knihovně a tím i všem místním 

občanům výtisk své práce Historie elektrifikace Doudleb nad Orlicí       

a okolí. Soupis vodních děl povodí Orlice včetně přítoků z roku 1930.  

Děkuji za pozoruhodný příspěvek do fondu knih o našem regionu!  

 
     Helena Hájková, knihovnice MK 
 

BLUESMAN DAVID EVANS NA ZÁMKU V DOUDLEBÁCH 

Kulturní komise zve na koncert amerického bluesového muzikanta 

Davida Evanse, známé a významné osobnosti v oblasti tradičního 

amerického mississippského blues. 

Zámecká sýpka v neděli 22. května v 19.00 

Americký muzikant, 
profesor a neúnavný 
propagátor blues David 
Evans (1944)    se v 
minulosti již několikrát 
úspěšně představil 
českým posluchačům a 
je tedy poměrně 
známým jménem na 
české bluesové scéně. 
 

Jako muzikant reprezentuje nejtradičnější akustické blues, již 

padesát let mapuje totiž poslední pozůstatky bluesové tradice                   

v mississippské Deltě. Jako nejvýznamnější odborník na tuto hudební 

oblast působí na memphiské universitě, kde od roku 1978 vede program 

etnomuzikologických a regionálních studií na Rudi E. Scheidt School of 

Music. Je autorem řady článků, encyklopedických hesel a významně se 

podílí na produkci bluesových reedicí. Jeho činnost mu ostatně vynesla    

v USA v roce 2003 prestižní cenu Grammy (!). V letech 2002 a 2007 vydal 

posléze i dvě vlastní alba.  

Vstupné 180,- Kč  
v předprodeji (Jíva, pokladna zámku, knihovna) 150,- Kč 

 

 

Vítání léta 2016 
 

V letošním roce přivítáme léto opět na doudlebském 
sportovišti TJ Velešov  v sobotu 18. června.  

Program bude probíhat v odpoledních hodinách, kdy se velice 
těšíme na vystoupení mladších i starších dětí ze školky a školy. Jako 
hlavní hvězda se představí mladý český popový zpěvák a písničkář   
Václav  Lebeda – Voxel, jehož nejznámějším hitem je písnička „V naší 
ulici“.  

Pro děti i dospělé je připravena Bublinová show Matěje Kodeše    
i s workshopem. Určitě nebude chybět ani svižné tempo v cvičení             
a tancích TJ Sokol.  V podvečer nám pro pobavení zahraje Lokálka 
z Hradce Králové. A nakonec už jen Pohoda, tedy skupina, která nám 
zahraje k tanci i k poslechu. 

 Snad nám zachová přízeň počasí i publikum a letošní Vítání léta 
se vydaří. 

Za kulturní komisi K. Čižinská 

 

Informace – přerušení dodávky elektrické energie: 
ČEZ oznamuje, že ve dnech 26. a 27. 4. 2016 bude vypnut elektrický 
proud na různých místech městyse. Podrobnější informace získáte 

na www.doudleby.cz – v sekci „Důležité informace“ nebo si je 
můžete přečíst na vchodových dveřích úřadu městyse. 

 



 

Sbor dobrovolných hasičů v Doudlebách nad Orlicí 
pořádá 

v sobotu dne 30. dubna 2016 
SBĚR  ŽELEZNÉHO  ŠROTU 

 

Prosíme občany, aby sběr připravili na obvyklá - přístupná – místa 
až v sobotu ráno. 

 

 

 
 
 

 

Foto z akce: Noc s Andersenem 

 
 

 



Foto z akce: Čištění řeky 
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